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Referat studienævn 

 
 
Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Lars Bøcher, Heidi Hansen, Simon Hedeboe Mikkelsen, Rolf Torsten 
Scavenius Andersen, Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen (studiesekretær), Gitte 
Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Isa Egholm Christensen (studienævnssekretær) og Simon Hildebrand 
Hedegaard (studienævnssekretær og referent) 
 
Afbud 
Ari Vigur Hansen, Mohammed Husain Juriah, Christian Mosbæk Johannessen, Cindie Maagaard, Andrea 
Svanborg, Hanne Geertsen (studiesekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt med følgende tilføjelser: 
Punkt 6 Studieordningsændringer rykkes og placeres sidst på dagsordenen. 
 
2. Meddelelser 
Orientering om eksamensklager: 
Der har i det akademiske år 20/21 (vintereksamen 20/21 og sommereksamen 21) været i alt 7 eksamensklager 
på uddannelser hørende under studienævnet, hvilket er samme niveau som vanligt. 
Det drejer sig om 3 sager fra studerende i Slagelse og 4 sager fra studerende i Odense. 
I 5 af sagerne fik klageren ikke medhold, én sag endte med ombedømmelse, mens den sidste sag blev afvist, 
som værende for sent indleveret. 
 
Orientering om ansøgere på tilvalg: 
19 ansøgere har tilvalget i Organisatorisk kommunikation som førsteprioritet. 
 
Status på indsatsen for øget employabilitet på Humaniora: 
Statusmail fra FAK om employabilitetsindsatsen. 
Studierne opfordres til at inddrage SDU RIO i arbejdet. 
Uddannelsesrådsmødet i juni vil blive dedikeret til emnet.  
 
Udmøntning af ny stillingsstruktur samt oversigt over hvilke stillingskategorier der må vejlede: 
Den nye stillingsstruktur medfører ændringer i hvilke personalekategorier, der kan varetage de forskellige 
vejledningsopgaver.  
Den vedhæftede oversigt udspecificerer hvilke stillingskategorier, der kan vejlede hvilke typer af opgaver. 
Af væsentlige ændringer skal det fremhæves, at vejledning af specialer og BA-projekter nu kun kan 
varetages af fastansatte forskere (dvs. professorer, lektorer, adjunkter, fuldtidsundervisere (dog kun BA-
projekter) og eksterne lektorer med en primær ansættelse på en anden institution).  
Det bliver en udfordring for IVK-studiet, at videnskabelige assistenter ikke længere må vejlede, hverken BA-
projekter eller specialer. Ca. ¼ af alle specialevejledninger varetages pt. af videnskabelige assistenter.  
Summa summarum vil der være færre vejledere til rådighed. 
 
3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
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IVKomitéen (Odense): 
Der har været afholdt café i forbindelse med afleveringen af BA-projekterne. 
Semesterets sidste pub crawl afholdes fredag d. 20. maj 2022. 
 
Student Forum (Slagelse): 
Intet at berette. 
 
4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5.  Eksamensevaluering V21/22 
Studienævnet tog eksamensevalueringerne til efterretning og fandt ikke at disse gav anledning til yderligere 
tiltag. 
 
6.  Studieordningsændringer 
Studienævnet havde indledende drøftelser om hvordan studieintensitetskravet skal opfyldes i de nye 
studieordninger samt drøftelse af andre udfordringer og problemstillinger, der kommer med STO2023. 
 
Studieintensitet: 
Hvordan kan studieordningens fagbeskrivelser sikre, at fagene stiller et reelt krav om arbejdsindsats? 
Studienævnet drøftede fordele og ulemper ved en udspecificering af den forventede arbejdsindsats i 
fagbeskrivelsen, som det f.eks. praktiseres på SAMF. 
Studienævnet talte sig frem til at en angivelse af det estimerede tidsforbrug kan virke som en god rettesnor 
for særligt svage studerende, men det skal angives, at der er tale om et eksempel. 
 
Alternativer til mundtligt forsvar: 
I lyset af den pågående drøftelse med Fakultetet om afskaffelsen af det mundtlige forsvar på BA-projekter og 
specialer, drøftede studienævnet alternativer til det mundtlige forsvar. 
Argumenterne for fastholdelse af det mundtlige forsvar er bl.a.: 

• Bedre bedømmelse, større helhedsindtryk at bedømme ud fra 
• En forsikring mod snyd 
• Rart at kunne forklare/forsvare et stort arbejde 
• En festlig måde at blive færdig på 

 
Der er altså tale om både strengt faglige argumenter og argumenter af mere social/festlig karakter. 
I forhold til de faglige argumenter, diskuterede studienævnet bl.a. disse alternativer: 

• For at opøve formidlingsevnen kan man lade BA-projektet munde ud i en formidlingsartikel og 
specialet i en forskningsartikel 

• BA-projekter og specialer kunne præsenteres ved en poster session 
• Skriveprocessen kunne inddrages som en del af eksaminationsgrundlaget, f.eks. i form af en logbog, 

portefølje, egen refleksion over processen 
• Overveje at kåre hhv. de 3 bedste BA-projekter og specialer til dimissionen – og ikke nødvendigvis 

12-tals-projekterne 
• En fælles præsentation af BA-projekter/specialer, åben for andre studerende/undervisere 

 
Elitemodulets fremtid: 
Elitemodulet lider under vigende tilslutning med kun 3 tilmeldte til efterårssemesteret 2022. 
Søgningen har ellers været konstant og dette fald tilskrives primært konjunkturerne. 
 
7.  Projektorienteret forløb 
IVK, Odense, KA (H780011101): 

 E21 E20 E19 
Antal studerende tilmeldt 66 45 65 
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Der er en bred vifte af praktikmuligheder af en svagt stigende kvalitet. 
Ikke sjældent er en IVK-studerende i praktik i virksomheder hos en færdiguddannet IVK’er. 
 
IVK, Slagelse (H310024501): 

 E21 E20 E19 
Antal studerende tilmeldt 7 3 6 

 
PBA (Virksomhedspraktik, obligatorisk, H320006501):  

 E21 E20 E19 
Antal studerende tilmeldt 15 14 18 

I Slagelse er der generelt tale om gode forløb, hvor der gives god feedback. 
LB (der er bedømmer rapporterne) imponeres til stadighed over de studerendes redegørelser og refleksioner 
over egne forløb. Det sker også, at praktikpladsen fører til den studerendes første ansættelse efter endt 
uddannelse. 
 
8.  Adgangskrav for KA og tilvalg/sidefag 
Studienævnet drøftede de nuværende adgangskrav og fandt at disse var passende. 
 
9. Omlægning af mønsterbryderprojektet i Odense til projekt IVKnækkeren 
Projekt mønsterbryder omdannes til IVKnækkeren. 
Færre deltagere i mønsterbryderprojektet over de sidste par år (bl.a. pga. halveret optag og en stigende 
efterspørgsel blandt ikke-mønsterbryderstuderende, der savner hjælp og vejledning) har gjort det betimeligt 
med en ændring af konceptet. 
 
Med IVKnækkeren lanceres et tilbud der ikke, som mønsterbryderprojektet, fokuserer på social 
mønsterbrydning. Der er tale om et bredere projekt, der også målrettes studerende uden en mønsterbryder-
baggrund. Projektet forudsætter tilmelding og der tildeles en personlig mentor. 
 
10. Pædagogisk formiddag 2022  
De sidste mange år har IVK afholdt et årligt pædagogisk arrangement. 
Både undervisere og studerende inviteres til arrangementet, der har forskellige temaer i de forskellige år, 
f.eks. onlineundervisning. 
Der har dog vist sig en faldende tilslutning fra undervisernes side, mens de studerendes opbakning er høj og 
konstant. 
 
Studienævnet drøftede behovet for et pædagogisk arrangement i 2022 og besluttede, at afholde 2 
arrangementer, 1 i hver campusby, men begge arrangementer er åbne for alle for at sikre den størst mulige 
grad af erfaringsudveksling. 
 
I Odense afholdes der pædagogisk formiddag mandag d. 29. august, kl. 9-13. 
Emnet bliver studieordningsreformen 2023. 
 
I Slagelse afholdes der pædagogisk dag fredag d. 2. september. 
Emnet bliver også her studieordningsreformen 2023. 
 
Nærmere information om begge arrangementer udsendes primo august. 
 
11. Datoer for studienævnsmøder i efteråret 
Før Fakultetets udmelding om mødedatoer for Uddannelsesrådsmøderne i efterårssemesteret 2022 foreligger 
kan studienævnets mødedatoer for efterårssemesteret 2022 kun vanskeligt fastlægges, da møderne deler 
mødetidspunkt (torsdag eftermiddag). Fastsættelsen af mødedatoer udsættes derfor til næste møde. 
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12. Eventuelt 
Intet til eventuelt. 
 
Mødet sluttede kl. 11.30. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
 


	Referat studienævn

